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Beste lezer,

Hier dan weer de zomer Landbode van 2024. Traditiegetrouw doet de centrale cliëntenraad van Landzijde  
verslag van zaken die gespeeld hebben tijdens het voorgaande half jaar. Er staat in deze Landbode natuurlijk 
weer een verslag over twee boerderijen die we hebben bezocht. We hebben ondertussen al heel wat boerderijen 
een bezoekje gebracht. Vind je het leuk dat we als cliëntenraad ook eens bij jou op de boerderij komen? Laat het 
ons dan weten door een mailtje te sturen naar: clientenraad@landzijde.nl

Verder in deze Landbode een kort verslag van het jaarverslag, een interview met Johan Zandberg die afscheid 
gaat nemen van Landzijde en een korte uitleg over de pilot Stabiel Thuis.

Veel leesplezier en alvast een hele fijne zomer!

Cliëntenraad Landzijde.

Interview met Johan Zandberg, vertrekkend bestuurder.  
Door Sjors Wolschrijn.

Hoe ben je bij Landzijde terechtgekomen?
Door een mail bij Leviaan waar ik toen werkte waarin 
stond dat Landzijde een zorgcoördinator zocht. Mijn 
vrouw had toen net een lezing bijgewoond waar Jaap 
Hoek Spaans, de oprichter van Landzijde, een van 
de sprekers was. Zij dacht dat deze functie goed bij 
mij zou passen. Toen heb ik besloten te solliciteren. 

Een van je eerste acties was het opzetten van een 
cliëntenraad, waarom vond je dit zo belangrijk?
Er was nog geen cliëntenraad en Landzijde was aan 
het groeien wat betreft het aantal cliënten. Het is 
gek wanneer je zorg levert aan mensen om dan de 
mensen zelf geen inspraak te geven. Dit moet je 
goed organiseren. De deelnemers zijn de mensen 
waarvoor je het doet, dus dan moet je wel in contact 
staan met elkaar. 

Hoe heb je de samenwerking met de cliëntenraad 
ervaren?
Als heel positief. Ik vind het heel bijzonder dat we 
17 jaar lang altijd een heel positieve cliëntenraad 
hebben gehad, waarmee we altijd goed en open 
in gesprek zijn geweest. Dat heb ik heel waardevol 
gevonden.

Wat is je meest bijzondere ervaring bij Landzijde 
die je koestert?
Dat vind ik moeilijk om te zeggen omdat ik eigenlijk 
heel veel dingen koester. Ik vind het prachtig hoe 
boeren de zorg verlenen. Hoe echt dat is en hoe 
de verbinding wordt aangegaan tussen de boeren
gezinnen en de deelnemers. Ik koester ook de sfeer 
op kantoor. We hebben een heel fijn team met  
mensen die er voor elkaar zijn.

Wat vond je het leukst?
Ik ben elke dag met plezier naar mijn werk gegaan. 
Wat leuk is dat mijn werk erg breed is en ik mij met 
heel veel verschillende dingen bezig mag houden.

Waar ben je trots op?
Ik ben trots op heel Landzijde, op alle aangesloten 
boeren en de diversiteit van alle boerenbedrijven. 
Ook op de diversiteit van de mensen van Landzijde. 
Ik ben er ook trots dat we veel verschillende doel
groepen kunnen bedienen en dat we dat ook vaak in 
gemengde vorm doen. Ik vind het waardevol dat je 
met verschillende typen mensen te maken hebt.  
We hebben alles goed georganiseerd, daar ben ik 
ook trots op. Ik laat een gezond Landzijde achter.

Wat heeft het werken voor Landzijde jou  
gebracht? Heb je hier iets van geleerd?
Het heeft me een hoop vrolijkheid gebracht. Ook heb 
ik me kunnen ontwikkelen als bestuurder. Wat voor 
ons nieuw was waren de aanbestedingen dus daar 
heb ik een boel dingen in geleerd. Ook het inrichten 
van het administratieve proces werd veel complexer, 
dat vond ik ook leuk en ook hier heb ik veel van  
geleerd. Maar ook om bij moeilijke beslissingen/ 
situaties vooral rustig blijven na te denken.

Wat wens je de cliënten van Landzijde toe voor  
de toekomst binnen Landzijde?
Dat de dagbesteding onbekommerd kan doorgaan. 
Ook dat er geen druk is dat mensen moeten leren. 
Maar wanneer mensen dat wel willen, de boerderij 
een goede leeromgeving kan zijn. Er gewoon zijn voor 
dagbesteding is ook goed.

Heb je plannen voor tijdens je pensioen?
Ik ga eerst uitrusten en bijkomen, daarnaast wil ik 
het sporten weer gaan oppakken. Ook zullen we wat 
vaker op vakantie gaan. De reden waarom ik stop is 
onder andere dat ik 43 jaar in de zorg heb gewerkt 
en de energie nu op begint te raken. Het heeft ook 
te maken met dat mijn vrouw een ernstige depressie 
heeft gehad. Zij is hierdoor minder gaan werken.  
Uiteindelijk ontstond bij haar de wens om eerder  
met pensioen te gaan. Hierdoor ging dit ook bij mij 
leven omdat het mij leuk lijkt om gelijktijdig met  
pensioen te gaan zodat we samen meer tijd hebben 
om leuke dingen te doen. 

Zijn er dingen die je mee wil geven aan de  
cliëntenraad?
Vooral met dezelfde positieve grondhouding door  
blijven gaan want daar wordt elke instelling beter van.

Mijn 1000 soortentuin 

Vandaag was ik aan het werk in mijn tuin. Afgelopen 
weken is van alles de grond uitgesprongen. Prachtig, 
maar helaas overwoekeren longkruid, zevenblad en 
geranium de hele tuin als ik niet ga wieden. Ook  
de duizendknoop kan er wat van. Bij het weghalen 
kruipen pissebedden, regenwormen, mieren en 
spinnen alle kanten op. Met de app Obsidentify kun 
je ze heel gemakkelijk identificeren. Daardoor weet 
ik dat er ook een grote aardkruiper wegkroop en een 
snuitkever. In 2023 hebben al 70 boerderijen van 
Landzijde meegedaan aan het project  
‘Biodiversiteitsherstel op het boerenerf’.

We hebben laten onderzoeken op welke wijze het 
project waarde heeft voor deelnemers op de zorg
boerderij. Daar zijn drie dingen uitgekomen: het 
brengt zinvolle activiteiten voort, het heeft educatie
ve waarde en het verrijkt de beleving van de groene 
omgeving voor de deelnemers, maar ook voor de 
boer en bezoekers van de zorgboerderij en het  
agrarische platteland. 

Meer dan 2000 deelnemers maken jaarlijks gebruik 
van de zorgboerderijen van Landzijde. Het is belang
rijk dat we kunnen laten zien welke maatschappe
lijke betekenis we als Landzijde hebben, zodat de 
zorglandbouw het verschil kan blijven maken voor 
al die mensen nu en in de toekomst. We laten onze 
maatschappelijke waarde zien door onderzoeken 

zoals hierboven, maar ook door 
het vertellen van verhalen zoals op 
onze website en in de Landbode. 

In 2023 hebben we de tevreden
heid van de deelnemers weer 
onderzocht met Vanzelfsprekend. 
Bijna 1000 deelnemers hebben 
de vragenlijsten ingevuld.  
Daarvoor wil ik jullie hartelijk 
bedanken. 

De tevredenheid van de deelnemers in 2023: 

Vraag 
Gemiddeld 
cijfer 

N

Hoe nuttig is deelname aan 
de zorgboerderij? 

8,6 946

De begeleiders geef ik het 
rapportcijfer 

8,8 984

Wat ik doe op de boerderij 
geef ik rapportcijfer 

8,3 977

Als bestuurder van Landzijde ben ik trots op de  
boeren en medewerkers die deze resultaten  
mogelijk maken en ik bedank alle deelnemers voor 
hun inzet en vertrouwen. 

Hillie Faber 
Bestuurder



Boerderijbezoek 
White Ranch
Maandagochtend 8 april 2024, we wachten bij station 
Sloterdijk op het busje. De eerste boerderij die we van
daag gaan bezoeken is “White Ranch” in Assendelft.
Bij de ingang hangen twee Nederlandse vlaggen  
ondersteboven. Er komt ook een busje van de voedsel
bank aanrijden. Zij komen oud brood brengen.

De boerin verwelkomt ons en we lopen achter haar aan 
naar de kantine. Het is een grote wat donkere ruimte 
waar vier grote tafels tegen elkaar aan staan. Er staat 
een broedmachine. De kuikens zijn gisteren en  
vannacht uit hun eieren gekomen. Een man is het  
oude brood aan het klein scheuren voor de dieren.  
Wij krijgen koffie en thee. Zorgboerin Myrna vertelt dat 
ze de boerderij in 2016 van haar schoonmoeder heeft 
overgenomen. Er is plek voor zeven cliënten, verder zijn 
er twee personeelsleden, stagiaires en wat vrijwilligers. 
Ook de twee oudste kinderen helpen mee. 

Dan geeft de boerin ons een rondleiding. Er is een 
grote kas van 10 bij 20 meter gedoneerd door Stichting 
DOEN. Hierin wordt ook eten voor de voedselbank 
gekweekt. We kijken bij de kippen. Hier lopen sinds kort 
kalkoenen bij om ze te beschermen tegen roofvogels. 
Daarna kijken we bij de varkens en biggen. We gaan 

van de koeienstal naar de geitenstal. Een groot deel is 
drachtig en er zijn ook al veel lammetjes. Naast de  
geitenstal is een zelfbedieningswinkeltje. De loop
eenden zijn er om leverbotslakjes op te eten. Twee 
honden zitten in een buitenverblijf voor de woning.

Myrna heeft een erfscan gekregen. Eigenlijk was er al 
een heel grote biodiversiteit op de boerderij die sinds 
2010 officieel biologisch is. Ze moest een ja/nee  
vragenlijstje invullen. Hier kwam uit dat ze wat meer 
verschillende seizoen bloeiers kon nemen, zodat er 
langer iets te halen valt voor onder andere de bijen.  
De imker is hier erg blij mee. Ook hebben ze twee  
vleermuiskasten en diverse vogelhuisjes gekregen.  
Wij geven het tegeltje van de cliëntenraad en stappen 
in het busje, op naar de volgende boerderij.

Yvonne
Met de cliëntenraad hebben we Zorgboerderij het Boetje in Landsmeer, gelegen aan het  
Noord Hollands kanaal, bezocht. Een Boetje is een WestFriese benaming voor schuur of  
bijschuur. Van oorsprong werd er alleen een houten schuur of bijschuur bedoeld. De benaming 
komt voor in het noordelijk deel van WestFriesland.

Bij aankomst worden we vriendelijk ontvangen door Lia de zorgboerin en hond Senna. De sfeer op de boerderij is 
relaxed en gemoedelijk. Als eerste zien we de aparte kleedkamer met allerlei overalls en laarzen, dat kom je niet 
vaak tegen op een boerderij. Wel super efficiënt, zo blijft iedereen schoon. De zorgboerderij is 4 dagen per week 
geopend met gemiddeld 7 deelnemers per dag.

Begin 2019 zijn Lia en haar partner Remco begonnen met Landzijde, inmiddels zijn er 
20 melkkoeien, 60 schapen en nu het lente is 30 lammetjes. Door blauwtong zijn er wel 
25 schapen overleden hetgeen een enorme impact op de Zorg en de Hulpboeren heeft 
gehad. Doordat de boerderij 16 hectare land heeft eten alle dieren voornamelijk kauw
gras van eigen land. Verder zijn er nog leghoorn kippen, konijnen en geiten.

Er is plaats voor eigen ideeën en creativiteit aangepast aan ieders kunnen en volop 
mogelijkheden voor individuele ontwikkeling. De hulpboeren helpen ook mee in de biologische moestuin met vele 
versproducten en in de kas met onder andere tomaten en paprika’s. Op het erf wordt er gewerkt aan relingen van 
wilgentakken, insectenhotels en vogelhuisjes. Al met al een fijne omgeving voor dagbesteding.

De cliëntenraad vertrok met het overhandigen van ons bekende tegeltje; Een dag niet geboerd is een dag niet 
geleefd. Al met al een fijn bezoek.

Joanne

Boerderij bezoek Het Boetje

Pilot Stabiel Thuis

Landzijde organiseert op meer dan 100 zorgboerderij
en voor meer dan 2000 deelnemers een plek om van 
betekenis te zijn en plezier te hebben. 

Soms komt het voor dat een deelnemer een aantal 
weken niet meer komt op de boerderij. Meestal is daar 
een duidelijke aanleiding voor. Dan is er contact tussen 
de boer en de deelnemer en kan na een periode de 
gang naar de boerderij weer worden opgepakt. Toch zijn 
er ook situaties dat een deelnemer ‘tijdelijk’ vastloopt 
in de privésituatie. Dit kan allerlei oorzaken hebben. 
Landzijde gaat zich nu een half jaar extra inspannen 
om te kijken of de deelnemers ergens extra onder
steuning kunnen gebruiken. 

Werkwijze 
Deelnemers met GGZ problematiek die op de zorgboer
derij komen en meer dan drie weken uitvallen, worden 

na overleg met de boer en met instemming van de 
deelnemer zelf, bezocht door een zorgcoördinator van 
Landzijde. Deze brengt samen met de deelnemer in 
beeld wat nodig is en wie of wat daarop het antwoord 
is, zodat er weer voldoende stabiliteit thuis ontstaat om 
het bezoeken van de zorgboerderij weer op te pakken. 
Zo nodig en met toestemming van de deelnemer wordt 
het netwerk of betrokken hulpverlening hierbij betrokken. 

Let op!
Het is een aanbod waarop de deelnemer zelf aangeeft 
of hij/zij daar gebruik van wil maken. Er zal altijd eerst 
toestemming gevraagd worden of extra aandacht en 
ondersteuning wenselijk is. 

De pilot loop van juni tot oktober 2024. We zijn  
benieuwd naar de ervaringen. Als je hier iets over wilt 
delen met ons: clientenraad@landzijde.nl

Inmiddels zijn er  
20 melkkoeien,  
60 schapen en nu het 
lente is 30 lammetjes


